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Zápisnica z 51. zasadnutia výboru Snemu SAV vo funkčnom období 2021 – 2025, ktoré sa 

uskutočnilo dňa 15. apríla 2025 od 13:00 hod. v zasadacej miestnosti č. 119 v budove Úradu SAV 

 

 

Prítomní: J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, R. Passia 

 

Ospravedlnení: K. Nemoga 

 
Program: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Informácie o zasadnutí P SAV 
5. Aktualizácia Zoznamu zastúpení organizácií a organizačných zložiek v Sneme SAV 
6. Príprava prvého zasadnutia Snemu SAV vo funkčnom období 2025 – 2029 
7. Rôzne 
8. Záver 

 

 
K bodu 1 

Predseda snemu Ľ. Kľučár otvoril posledné zasadnutie výboru snemu vo funkčnom období 2021 – 

2025 a hneď v úvode poďakoval prítomným členkám a členom výboru za výbornú spoluprácu počas 

uplynulého obdobia.  

 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. Za zapisovateľku bola určená A. Kalistová, za 

overovateľa J. Gálik. 

 

K bodu 3 

K zápisnici z 50. zasadnutia výboru snemu neboli pripomienky. 

 

K bodu 4 

Informácie zo 43. zasadnutia Predsedníctva SAV zo dňa 10. apríla 2025 podala A. Kalistová 

(vyberáme):  

V rámci kontroly plnenia uznesení bolo okrem iného odsúhlasené predloženie nového návrhu 

Organizačného poriadku Úradu SAV na septembrové zasadnutie predsedníctva a upravených Pravidiel 

odmeňovania riaditeľa v. v. i. na májové zasadnutie. Zaznela informácia, že pravidlá odmeňovania 

riaditeľov v. v. i. boli  z dôvodu ideového zosúladenia s pravidlami odmeňovania členov predsedníctva, 

ktorých príprava je v kompetencii snemu, konzultované aj s členmi výboru snemu, ktorí nie sú 

súčasne riaditeľmi alebo vedúcimi o. z. 

Predsedníctvo vzalo na vedomie Analýzu systému podpory a hodnotenia kvality výskumu v SAV 

predloženú P. Samuelym. V materiáli podpredseda SAV pre vedu, výskum a inovácie informoval 

o krokoch, ktoré P SAV urobilo v posledných dvoch volebných obdobiach v tejto oblasti, ako aj 

o strategických dokumentoch, z ktorých sa pri nich vychádzalo. Podporu všetkým trom typom 
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hodnotení (pravidelné hodnotenie výskumných organizácií raz za päť rokov, ročné výkonové 

financovanie a trojročné ex ante výkonnostné zmluvy) vyjadril súčasný aj budúci predseda SAV, 

pričom za najdôležitejšiu považujú medzinárodnú akreditáciu (keďže celoštátny VER zatiaľ nepokrýva 

spätnú väzbu). P. Samuely v analýze pokračoval projektmi SASPRO a IMPULZ, ktoré sú výnimočné 

v podpore kvality výskumu v SAV a ktoré umožňujú získavať schopných a perspektívnych vedeckých 

pracovníkov. Za významné možno považovať aj štipendium z Podporného Fondu Štefana Schwarza 

(FSSCH), doktogranty a postdoktogranty. V závere sa venoval vyznamenaniam a oceneniam, pričom 

SAV udeľuje osem druhov vyznamenaní a šesť druhov cien. Najvýznamnejšie vyznamenanie je čestná 

vedecká hodnosť doktora vied udeľovaná po predchádzajúcom súhlase SKVH. V praxi udeľovania 

ostatných vyznamenaní chýba pri výbere, resp. nomináciách podľa neho akýkoľvek systém. Z cien SAV 

má najväčšiu váhu Medzinárodná cena SAV. Bohužiaľ ostatné Ceny SAV podľa neho strácajú patričnú 

pozornosť a význam. Členovia predsedníctva súhlasili s potrebou stanovenia jasnejších pravidiel 

a zvýšenia kvality hodnotiaceho procesu. Podľa nich je taktiež dôležité stanoviť adekvátnu finančnú 

odmenu, ktorá bude pôsobiť dostatočne motivujúco.  

P SAV ďalej vzalo na vedomie návrh optimalizácie činnosti dozorných rád (DR) a predložené správy 

o činnosti DR v. v. i. v roku 2024. Podľa P. Šajgalíka ide o veľmi dôležitý bod. Pri založení v. v. i. sa úloha 

DR vnímala veľmi dobre, ale postupne stratila svoj význam. DR by mala plniť protiváhu SR a je 

potrebné v tomto podniknúť isté opatrenia. Na májové zasadnutie P SAV bude predložený návrh na 

zmenu interných členov DR a návrh kandidátov na externých členov (výmena interných k 1. 7. 2025 

a externých po 31. 12. 2025). P SAV vzalo na vedomie Analýzu procesu transformácie organizácii SAV 

na v. v. i. a ukladá predložiť na rokovanie P SAV v októbri 2025 aktualizovaný materiál. 

V rámci ekonomických a rozpočtových otázok bolo schválených niekoľko úprav rozpočtu organizácií na 

základe predložených žiadostí. Veľmi dôležitý bod (po niekoľkomesačných peripetiách zo strany MIRRI 

SR) predstavuje súhlas s uzatvorením zmluvy medzi CSČ SAV, v. v. i., a firmou Eviden Slovakia s. r. o., za 

účelom vývoja a konštrukcie superpočítača PERUN pre národné superpočítačové centrum v hodnote 

viac než 19 mil. eur. Tlačová konferencia zástupcov SAV k tomuto bodu bude 15. apríla 2025 na 

Patrónke.   

P SAV vzalo na vedomie rozbor čerpania mzdových prostriedkov za rok 2024. F. Simančík považuje za 

dôležité osvojenie si rozpisovania príplatkov a odmien kvôli limitu verejných výdavkov (LVV) a za 

znepokojivé považuje fakt, že v niektorých organizáciách viac ako 30 % zamestnancov nemá plný 

úväzok (v extrémnych prípadoch až 60 %), čím vyvstáva otázka, nakoľko sú tieto ústavy ešte 

akademické. M. Radvanský zároveň poznamenal, že stále existuje nesúlad medzi výkazom Práca 2-04 

a podkladmi, ktoré ústavy odovzdávajú (skreslené vykazovanie). P SAV schválilo návrh uvoľnenia 

Fondu P SAV RO a Fondu P SAV v. v. i. pri príležitosti ukončenia volebného obdobia P SAV (odmeny pre 

P SAV, grémium, komisie, výbor Snemu SAV, špecifiká v. v. i.). Predsedníctvo odsúhlasilo rozdelenie 

špecifík (t. j. kompenzáciu vybraných organizácií v súvislosti s výkonovým financovaním) na základe 

návrhov jednotlivých oddelení vied nasledovne (po 30 000 Eur/OV): GgÚ SAV, v. v. i. (11 000 Eur), ÚGt 

SAV, v. v. i. (10 000 Eur), AsÚ SAV, v. v. i. (9 000 Eur); CBv SAV, v. v. i. (30 000 Eur); ArÚ SAV, v. v. i. 

(13 000 Eur), JÚĽŠ SAV, v. v. i. (7 000 Eur), ÚO SAV, v. v. i. (10 000 Eur).  

Bolo schválené prijatie Slovenskej ekonomickej spoločnosti medzi vedecké spoločnosti asociované 

k SAV a schválený rozpis finančných prostriedkov vedeckým organizáciám SAV na realizáciu projektov 

spolupráce s vedeckými spoločnosťami v celkovej výške 66 000 Eur. 

Členovia predsedníctva schválili finančnú kompenzáciu ústavom za účasť na Veletrhu vědy v Prahe (po 

700 Eur/ústav; celkovo 2 800 Eur) a na podujatí Zaži vedu so SAV v Košiciach (15 ústavov, celkovo 
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4 500 Eur). Bolo schválené prehodnotenie rozpisu transferov z VZ na rok 2025 doplneného o KTG 700 

– kapitálové výdavky. Predpokladá sa, že v. v. i. by ich mohli mať k dispozícii v júni 2025.  

M. Radvanský predniesol informáciu o stave projektového zásobníka SAV a stave LVV v roku 2025. 

Všetky významnejšie investície sú pozastavené, keďže sa očakáva, že časť alokácie určenej pre 

investičný zásobník bude použitá na vykrytie problémov súvisiacich s LVV. Predsedníctvo vzalo správu 

na vedomie. 

V rámci legislatívnych a právnych otázok Predsedníctvo SAV schválilo Smernicu o správe majetku štátu 

SAV č. 1/2025 predloženú J. Vargom a Návrh na úpravu cenových výmerov v ubytovacích zariadeniach 

SAV. K smernici o správe majetku štátu bola pripomienka F. Simančíka, aby bol do smernice 

zapracovaný postup nakladania s duševným majetkom v prípade, ak by takýto majetok prešiel z v. v. i. 

na RO. 

P SAV schválilo pokračovanie programov SASPRO 2 (týka sa OV1 a OV2), návrh na poskytnutie 

finančných prostriedkov pre projekty VEGA v roku 2025, návrh na pridelenie prostriedkov MVTS 

v 2. etape v celkovej výške 62 000 Eur, návrh na zapojenie SAV do výziev na podávanie projektov 

v rámci európskeho partnerstva Biodiversa+ (zapojenie SAV do dvoch co-fund výziev JTC 2025 – 2026 

a JTC 2026 – 2027), návrh na financovanie 1 bilaterálneho štipendijného programu z oblasti 

humanitných a spoločenských vied vo výške 2 000 Eur na rok 2025 pre Luciju Mandić (z Ústavu 

svetovej literatúry SAV, v. v. i.). 

V bode Doktorandské štúdium bolo schválených niekoľko návrhov garantov SAV DŠ, výsledky súťaže 

doktorandov a doktorandiek a výsledky súťaže mladých vedeckých pracovníkov/pracovníčok SAV do 

35 rokov.  

Predsedníctvo schválilo udelenie Čestnej plakety SAV Dionýza Blaškoviča za zásluhy v biologických 

vedách MVDr. Dušanovi Fabianovi, DrSc., z CBv SAV, v. v. i.; Čestnú plaketu SAV Dionýza Ilkoviča za 

zásluhy vo fyzikálno-chemických vedách RNDr. Petrovi Griačovi, DrSc., z CBv SAV, v. v. i. Zároveň 

schválilo návrhy na udelenie Cien SAV za jednotlivé OV a udelenie Pozdravných listov jubilantom na 

seminári „Významné osobnosti SAV 2025“. 

P SAV schválilo vymenovanie Mgr. Tatiany Zachar Podolinskej, PhD., do funkcie riaditeľky ÚESA SAV, 

v. v. i. s účinnosťou od 1. mája 2025. Zároveň uložilo predsedovi SAV vypísať výberové konanie na 

funkčné miesto riaditeľa/riaditeľky ÚHV SAV, v. v. i. 

V bode Rôzne bolo diskutované zapojenie SAV do medzirezortného pripomienkového konania 

k zákonu č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo verejnom 

záujme. Z dôvodu vytvárania novej tabuľky pre nepedagogických zamestnancov SAV navrhne 

pripomienku, aby sa do tejto kategórie nepedagogických zamestnancov zahrnuli aj zamestnanci  v. v. i. 

Ľ Lacinová informovala o 52 žiadostiach na udelenie výnimiek z pridelených kvót na doktorandské 

miesta, pričom sa diskutovali 3 žiadosti, ktoré požadovali pridelenie väčšieho počtu výnimiek, ako je  

ich pridelený limit počtu novoprijatých doktorandov. 

Predseda SAV informoval o ukončení pracovného pomeru vedúceho Úradu SAV k 15. 4. 2025, o 

dočasnom poverení J. Vargu výkonom tejto funkcie a o vypísaní nového výberového konania na túto 

pozíciu. Zároveň uviedol, že 16. 4. 2025 bude zvolaná porada zamestnancov úradu, aby ich 

s uvedenou skutočnosťou oboznámil. 

Predseda Snemu SAV oznámil, že prvé zasadnutie Snemu SAV vo funkčnom období 2025 – 2029, 

na ktorom sa budú voliť jednotlivé orgány snemu, bude 23. apríla 2025. 
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K bodu 5 

Výbor snemu odsúhlasil aktualizáciu Zoznamu zastúpení organizácií a organizačných zložiek v Sneme 

SAV vo funkčnom období 2025 – 2029 a poveril Ľ. Kľučára zabezpečiť jeho zverejnenie na webovom 

sídle SAV.  

 

K bodu 6 

Prítomné členky a členovia výboru schválili návrh programu prvého zasadnutia Snemu SAV vo 

funkčnom období 2025 – 2029: 

1. Otvorenie  

2. Schválenie programu  

3. Voľba pracovných komisií (mandátovej, volebnej a návrhovej), zapisovateľa a overovateľa  

4. Schvaľovanie následnosti komôr Snemu SAV pri rotácii vo funkčnom období 2025 – 2029  

5. Voľba členov výboru Snemu SAV a predsedov komôr Snemu SAV a vyhlásenie výsledkov 

volieb 

6. Voľba predsedníčky/predsedu Snemu SAV a podpredsedníčok/podpredsedov Snemu SAV a 

vyhlásenie výsledkov volieb 

7. Rôzne  

8. Záver 

Snem SAV by mal na svojom zasadnutí schváliť rotáciu v poradí tretia, druhá a prvá komora. Nový 

predseda snemu bude preto z 3. komory. 

V zmysle Volebného poriadku Snemu SAV, výbor snemu na svojom zasadnutí hlasovaním určil (podľa 

zvykového práva), že prvé zasadnutie snemu do zvolenia predsedu snemu bude viesť Ľ. Kľučár. 

Samotné voľby bude viesť predseda volebnej komisie. Člen/členka volebnej subkomisie by zároveň 

nemal/a kandidovať do výboru snemu.  

Výbor snemu diskutoval možnosť stretnutí jednotlivých komôr snemu pred prvým zasadnutím snemu 

s cieľom predrokovať kandidátov a kandidátky do výboru snemu. Pre tento prípad by prichádzala do 

úvahy iba možnosť krátkeho stretnutia pred samotným začiatkom snemu, no nakoľko o tom neboli 

jednotliví členovia snemu vopred informovaní, členovia výboru od tejto možnosti upustili. Priklonili sa 

však k návrhu J. Gálika o potrebe úpravy volebného postupu členov výboru snemu, ktorá by umožnila 

nomináciu členov výboru snemu s časovým predstihom pred prvým zasadnutím snemu (potrebná 

úprava volebného poriadku – pridané do zoznamu úloh pre nový výbor snemu). 

Výbor snemu sa dohodol, že z dôvodu správneho priebehu volieb, predseda snemu pošle všetkým 

novým členom snemu platný Volebný poriadok Snemu SAV.  

Verejnosť zasadnutia bude na zasadnutí snemu zabezpečená priamym prenosom na platforme 

YouTube. Výbor snemu sa zároveň dohodol na zozname pozvaných hostí (vedúci Úradu SAV, vedúca 

referátu pre komunikáciu a médiá, vedúca sekretariátu predsedu SAV) a návrhu zloženia časti komisií. 

Výbor snemu sa zároveň dohodol, že pri zasielaní prijatých uznesení zo zasadnutí snemu bude v 

dokumente uvedená aj informácia o overení správnosti uznesení návrhovou komisiou. 
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K bodu 7 

Výbor snemu diskutoval o možnosti, aby sa výberového konania na miesto vedúceho Úradu SAV 

zúčastnil aj zástupca Snemu SAV. Výbor sa zhodol na tom, že vzhľadom na dôležitosť tejto funkcie, ako 

aj na úlohy úradu smerom k snemu, by bola prítomnosť zástupcu snemu potrebná. Aj v minulosti sa 

na niektorých výberových konaniach na vedúceho Ú SAV zástupca snemu zúčastnil. 

Výbor snemu sa počas zasadnutia opätovne zaoberal otázkou konkrétneho dátumu začiatku nového 

funkčného obdobia snemu, ktoré historicky spadá na aprílový termín, avšak bez definovania 

konkrétneho dátumu. Na základe predbežných vyjadrení zaslaných L. Lapšanským aktuálne platí, že 

prvým dňom nového funkčného obdobia Snemu SAV bude 23. apríl 2025, keď je naplánované prvé 

zasadnutie Snemu SAV vo funkčnom období 2025 – 2029. Do budúcna existuje viacero možností 

riešenia, jednou je aj definovanie fixného dátumu v Štatúte SAV. Nový výbor snemu by mal pripraviť 

návrh riešenia a zabezpečiť jeho implementáciu. 

Ľ. Kľučár predstavil zoznam úloh/bodov, ktorými by sa mal nový výbor snemu zaoberať a ktoré zostali 

otvorené/nedoriešené. Zároveň pripomenul, že najbližšie zasadnutie predsedníctva bude 15. mája 

2025 v Košiciach.  

 

K bodu 8 

Predseda snemu ešte raz poďakoval prítomným členkám a členom výboru za skvelú spoluprácu počas 

tohto funkčného obdobia a zasadnutie ukončil o 16:50 hod. 

 

Zapísala: A. Kalistová 

Overil: J. Gálik 

 

V Bratislave dňa 29. apríla 2025 

 

      Radoslav Passia 

 predseda Snemu SAV 

 

 

 

 


